
Zápis ze zasedání 
Zastupitelstva obce Chornice, 

konaného dne 24. 6. 2024, od 17:00 hodin. 
 
Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Chornice (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18:00 hodin 
starostou Jiřím Smékalem. 
Předsedající schůze konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 
Přítomno je 12 členů zastupitelstva (z celkového počtu 13 všech členů zastupitelstva), takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích). 
 
Omluveni: F. Písek 
Neomluveni:  
 
         
1) Schválení programu: 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce včetně doplněných bodů: 

a) Projednání OZV o místním poplatku ze psů 
b) Projednání smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu PK 
c) Projednání žádosti o příspěvek na fasádu 
d) Projednání žádosti o souhlas k přijetí daru 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu programu. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Chornice schvaluje program zasedání včetně 
doplněných bodů dle přílohy 
 
Výsledek hlasování:   Pro 12              Proti     0   Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
 
2) Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající určil ověřovateli zápisu: pí Spitzerová, D. M. Königová 
 
 
a zapisovatelem: Janu Vyroubalovou 
         OZ bere na vědomí 
 
 
 
Doplněné body: 
 

a) Projednání OZV o místním poplatku ze psů 
 

- Pí Vodrážková z MV dodatečně zjistila, že je chyba v OZV o místním poplatku za psa – 
osoby starší 65 let v bytech by měly platit max. výši poplatku v bytech 200,-- (místo 400,--) 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje zrušení OZV 5/2023 ze dne 11.12.2023 a 
schvaluje novou OZV 2/2024 o místním poplatku ze psů 
 
 



Výsledek hlasování:   Pro 12                  Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 

b) Projednání smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu PK 
 

- Dotace z KÚPK na pořízení radiostanic s příslušenstvím ve výši Kč 20.000,-- 
- Návrh smlouvy byl zaslán PK až po tom, co byl zveřejněn program schůze 
 

Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 

 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu PK 
na pořízení radiostanic ve výši Kč 20.000,-- 

 
Výsledek hlasování:   Pro 12                  Proti    0              Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
 

c) Projednání žádosti o příspěvek na fasádu 
 

- Paní Helena Kubínová, Kostelní ul. 40 
- Dodala už i stvrzenky, fasáda je hotová 
 

Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje příspěvek na fasádu ve výši Kč 10.000,-- 
paní Heleně Kubínové 

 
Výsledek hlasování:   Pro 12                  Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
 

d) Projednání žádosti o souhlas k přijetí daru 
 

- Žádost podala ředitelka ZŠ a MŠ Chornice 
- Dar na pořízení mobilního přístřešku na sportovní náčiní 
 

Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje souhlas Základní škole a mateřské škole 
Chornice přijímat dary na pořízení mobilního přístřešku na sportovní náčiní  

 
Výsledek hlasování:   Pro 12                  Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
 
3)  Kontrola plnění usnesení 

 
- Žádné úkoly 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 

OZ bere na vědomí 



4)  Projednání návrhu ZŠ Chornice na převod prostředků z rezervního fondu na fond 
investiční 

- Kč 33. 807,-- 
- Na servis žaluzií a opravu vodoinstalace 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje převod prostředků z rezervního fondu na 
fond investiční ve výši Kč 33.807,-- 
 
Výsledek hlasování:   Pro   12                Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 

 
 
5) Projednání žádosti o souhlas zřizovatele s přijetím účelově určeného finančního daru  
 

- Dar od firma WOMEN FOR WOMEN v rámci projektu obědy pro děti 
- Pro jednoho žáka 

- Pro potřebné žáky obědy zdarma 
 
Rozprava: Z. Schreiber: nebylo by lepší, aby se škole schválilo přijímání darů obecně na nějaké období, aby 
se nemuselo schvalovat každé zvlášť? Starosta: zeptám se ředitelky, jestli to tak můžou mít. 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje souhlas zřizovatele s přijetím účelově 
určeného finančního daru od společnosti WOMAN FOR WOMAN 
 
 
Výsledek hlasování:   Pro  12                 Proti  0                Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
 
 
6)  Informace ke stanovení úplaty za školní družinu a mateřskou školu 

- Paní ředitelka navrhuje poplatky nenavyšovat 
- Já bych navrhoval částku za školkovné navýšit 
- Je to v mé kompetenci, o částce budu přemýšlet 
- Náklady na provoz se navyšují, např. za el. en. 105.000,-- a ze školkovného vybereme 

zhruba polovic. 
 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 

        OZ bere na vědomí 
 
 

7) Projednání vyúčtování TJ SOKOL Chornice za víceúčelové hřiště 

- ZJ SOKOL žádá obec o dar ve výši Kč 575.928,-- 
- Lituji toho, že TJ SOKOL nepožádal o dotaci PK, mohlo to být daleko méně na 

doplácení pro obec 
- Slyšel jsem, že máte hřiště pod zámkem 
- B. Mauerová: řeší se reklamace, není to ještě pojištěné. Je to určené jen pro spolkovou 

činnost. Musí být rozpis, kdy to bude kdo používat. Workoutová část pak bude volně 



otevřená. Víceúčelové hřiště bude na objednání a nebo na zavolání správci hřiště 
- I Vymětal: je to správné, aby to bylo pod dohledem. U školy je to už zničené – sítě 

potrhané, chodí tam cizí 
- B. Mauerová: kdyby to bylo otevřené, porušili bychom podmínky dotace. Nesmí to být 

ani zpoplatněné 
- B. Mauerová, J. Slabý: jsme ve střetu zájmů 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí daru TJ SOKOL Chornice ve výši 
Kč 575.928,-- na doplacení stavby hřiště 
 
Výsledek hlasování:   Pro   12                Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
 
 

8) Informace k přípravě místní energetické koncepce - MEK 

- Firma na zpracování MEK je vysoutěžená  
- Firma zajistila koordinátora p. Veveru 
- MEK by měla napovědět, jak do budoucna přistupovat k energiím jako obec i jako 

občané 
- MEK by mohla navrhnout, jak hospodařit s energiemi na obecních objektech a dál je 

využívat, možnost prodávat energie… 
- Bude svolaná prezentace v KD – 8. 7. s koordinátorem a zástupcem firmy 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 

        OZ bere na vědomí 
 

 

9) Schválení realizačního týmu k přípravě MEK za obec 

- Za obec by měl být schválen realizační tým. Zpravidla je to starosta a účetní 
- Navrhuji realizační tým já a pí účetní, tedy Smékal, Vyroubalová – budou uzavřeny DPP 
- Hlásím, že jsem ve střetu zájmů 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky  
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje realizační tým MEK ve složení vedoucí: 
Smékal a člen: Vyroubalová včetně uzavření DPP pro starostu a účetní 
 
Výsledek hlasování:   Pro 11                  Proti   0               Zdrželi se:  Smékal 

Usnesení bylo schváleno. 
 

 

10)  Projednání smlouvy o spolupráci s terénním koordinátorem k MEK 

- Terénním koordinátorem je Bc. Vevera 
- Bude koordinovat všechna jednání, co má být připraveno za podklady a oslovovat 

místní firmy 



- Za Kč 4.000,-- měsíčně vč. DPH po dobu tvorby koncepce. Je to uznatelný náklad 
dotace. Koncept by se měl zpracovávat 8-9 měsíců 

 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o spolupráci s terénním 
koordinátorem k MEK s Bc. Veverou 
 
Výsledek hlasování:   Pro   12                Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 

 

11) Informace k žádosti o převod pozemku p. č. 524/2 ze SŽ s.p. na obec 

- Opravuje se kůlna za školou, která ale není za 89 let, co stojí, zlegalizovaná 

- Nechal jsem ji zaměřit a při tom se zjistilo, že stojí 5 m2 ne pozemku Správy železnic 

- Podal jsem žádost na Správu železnic o převod nebo prodej pozemku. SŽ o tom bude 
jednat. 

 
Rozprava: p. Vymětal: tam se plánuje, že se to do budoucna oplotí. Tam to ale bude asi taky SŽ. Starosta: 
až o tom budeme jednat, zeptám se i na plot. 
 
Diskuse: žádné připomínky 
 

OZ bere na vědomí 

 

12) Projednání koupě pozemku p.č. 172 o výměře 50 m2 

- Pozemek Na Písku, před farmou Bílkovi 
- Pozemek je v majetku p. Bubáka 

- Bílkovi by chtěli, aby pozemek byl v majetku obce, protože tam mají výdejnu masa 

- P. Bubák ale nechce jen prodat, ale chce pozemek o stejné výměře 
- Bílkovi nechali zaměřit 50 m2 – p. č. 172 

 
Rozprava: p. Vymětal: zaměření pozemku a zápis do KN bude platit obec nebo Bílkovi? Starosta: 
předpokládám, že náklady budou platit Bílkovi 
T. Kraus: pro nás je to dobré i v tom, že se tam má upravovat zeleň a nebude se muset vyčleňovat 
Bubákova část pozemku 
 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje koupi pozemku p. č. 172 o výměře 50 m2 za 
Kč 45,--/m2 
 
Výsledek hlasování:   Pro 12                  Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 

 

13) Projednání záměru prodeje části pozemku p.č. 1697 o výměře 50 m2 

- Budu ještě jednat o tom, kdo zaplatí náklady na zaměření a zápis do KN 
 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 



Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje části p. č. 1697 o výměře  
50 m2 dle přílohy 
 
Výsledek hlasování:   Pro   12                Proti   0               Zdrželi se  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 

 

14) Projednání prodeje pozemku p.č. 3190 

 

- Záměr byl schválen a řádně vyvěšen 

- Výměra 112 m2  
- Žádost podali manželé Schreiberovi, U Hřiště 277 

 
Rozprava: p. Schreiber: jsem ve střetu zájmů 
 
Diskuse: žádné připomínky 
 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku p.č. 3190 o výměře 112 m2 
za Kč 45,--/m2 + DPH manželům Schreiberovým 
 
Výsledek hlasování:   Pro  11                Proti    0              Zdrželi se:  Z. Schreiber 

Usnesení bylo schváleno. 
 

 

15) Informace ke konceptu nového bytového domu 

- Projekční kancelář BÜRO představila koncept II, jak uchopit prostor u č. p. 1 

- Navrhují 3 objekty – jednopodlažní, sedlová střecha, 7 bytů 

- Zastupitelé si berou čas na to, si to rozmyslet a do konce týdne se rozhodnou a dají 
vědět 

- Má se co nejdříve zpracovat prováděcí projektová dokumentace 

- Až 40% dotace, úvěr s výhodnějším úrokem a podíl obce 
 
Rozprava: nebyly vzneseny návrhy na doplnění ani připomínky 
Diskuse: žádné připomínky 
 

OZ bere na vědomí 

 

16)   Diskuse:  

 
- B. Mauerová: jak jsme řešili posledně ukládání papíru ve SD. Zjistila jsem, že ze ZŠ Jevíčko to 

odebírá REMA Letovice. 
Starosta: zjišťoval jsem možnost získat dotaci na lisování papíru 

- D. M. Königová: jak je to daleko s opravami oken na bytovkách zelené a červené? Okny jim 
táhne. Starosta: poptávám 3 firmy na výměnu oken, o prázdninách pošlu nabídku 

- D. M. Königová: cesta u Macháčkového je vymletá a nedá se tam projet. M. Ševčík: byla 
opravená a udělaná příkopa na odtok vody a někdo ji tam pořád zaváží a voda pak vymílá cestu. 
Starosta: na opravu 2 místních komunikací nám zpracovává projekt p. projektant ze Svitav a tak 
mu můžu říct, ať se jako odborník podívá i na tuto komunikaci 

- B. Mauerová: bavili jsme se o umístění stojanů na psí exkrementy. 
Starosta: dívali jsme se na držáky na sáčky na exkrementy, vybrali jsme 7 míst, kde by mohli být 
umístěny 



B. Mauerová: měly by být tedy umístěny i koše po obci. 
M. Ševčík: kam to ale dávat, víte jak to smrdí? 

- B. Maureová: když je v KD nebo na hřišti nějaká akce, jestli nezvážit možnost třídění odpadů? 
Je možné plasty odvést do SD? 
Starosta: zjistím u svozové firmy svážení pytlů s plasty. 

- T. Kraus: nebylo by možné v pátek a v sobotu prodloužit svícení VO? Když jsou nějaké akce, je 
nepříjemné, když jdeš potmě. 
Starosta: máme dotaci na rozvaděče, tak se to pořeší. Zatím objednáme týdenní spínací hodiny. 

 
 
Předsedající poděkoval přítomným za účast. 
 
Jednání OZ ukončeno v 19:40 hodin. 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  V. Spitzerová 
   D. M. Königová 
  



Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce Chornice  
ze dne  24. 6. 2024              č. 6/2024 

                                  
Obecní zastupitelstvo po projednání : 
 

a) schvaluje: 
 
1. program zasedání včetně doplněných bodů dle přílohy 
2. zrušení OZV 5/2023 ze dne 11.12.2023 a schvaluje novou OZV 2/2024 o 

místním poplatku ze psů 
3. smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu PK na pořízení radiostanic ve výši Kč 

20.000,-- 
4. příspěvek na fasádu ve výši Kč 10.000,-- paní Heleně Kubínové 
5. souhlas Základní škole a mateřské škole Chornice přijímat dary na pořízení 

mobilního přístřešku na sportovní náčiní  
6. převod prostředků z rezervního fondu na fond investiční ve výši Kč 33.807,-- 
7. souhlas zřizovatele s přijetím účelově určeného finančního daru od společnosti 

WOMAN FOR WOMAN 
8. poskytnutí daru TJ SOKOL Chornice ve výši Kč 575.928,-- na doplacení stavby 

hřiště 
9. realizační tým MEK ve složení vedoucí: Smékal a člen: Vyroubalová včetně 

uzavření DPP pro starostu a účetní 
10. smlouvu o spolupráci s terénním koordinátorem k MEK s Bc. Veverou 
11. koupi pozemku p. č. 172 o výměře 50 m2 za Kč 45,--/m2 
12. záměr prodeje části p. č. 1697 o výměře 50 m2 dle přílohy 
13. prodej pozemku p.č. 3190 o výměře 112 m2 za Kč 45,--/m2 + DPH manželům 

Schreiberovým 
 

 
 

b) neschvaluje:     
 

1. ----- 
 

c)  bere na vědomí: 
 
1. určení zapisovatele a ověřovatelů 
2. kontrolu plnění usnesení 
3. Informace ke stanovení úplaty za školní družinu a mateřskou školu 
4. Informace k přípravě místní energetické koncepce – MEK 
5. Informace k žádosti o převod pozemku p. č. 524/2 ze SŽ s.p. na obec 
6. Informace ke konceptu nového bytového domu 

 
d) ukládá starostovi:     

 
1. ---------- 

 
 
 
                                                                            …………………………………. 
                                                                           Jiří Smékal, starosta obce      



 
 


